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رئیس قوه قضاییه گفت: امروز همگان نه تنها بر 
اقتدار نظامی و بازدارندگی کشور ما معترف هستند 
بلکه پیشرفت های نظامی و دفاعی ما از محاسبه 
دشمنان اصلی نظام جمهوری اسلامی نیز خارج 

شده است.
به گزارش ایســنا به نقل از مرکز رسانه قوه قضاییه، حجت 
الاسلام والمسلمین محســنی اژه ای به مناسبت روز صنعت 
دفاعی، به مدت ۲ ساعت از نمایشــگاه دستاوردهای وزارت 
دفاع و پشــتیبانی نیروهای مسلح با عنوان »صنعت دفاعی، 
دانش بنیان، اقتدارآفریــن« بازدید به عمل آورد و از نزدیک با 
توانمندی های حوزه دفاعی کشور آشنا شد.دستاوردهای موجود 
در این نمایشگاه، در سه بخش »سامانه های پدافند هوایی و 
جنگ الکترونیک«، »دستاوردهای دو سال اخیر وزارت دفاع در 
حوزه های رزم موشکی، رزم هوایی، رزم دریایی و رزم زمینی« 
و همچنین »سرریز فناوری های دفاعی جهت رفع گلوگاه های 

صنعتی کشور« به نمایش درآمده بود.
محســنی اژه ای در جریان بازدیــد از بخش های مختلف 
نمایشگاه روز صنعت دفاعی، طی سخنانی با اشاره به دستاوردها 
و توانمندی های ارزشمند نیروهای مسلح جمهوری اسلامی و 
وزارت دفاع، این دستاوردها و توانمندی ها را غرورآفرین دانست 
و اظهار کرد: پیشــرفت های نظام و کشــور در حوزه صنایع 
دفاعی بواسطه تلاش ها و مجاهدت های فعالان این حوزه در 
بخش های مختلف از جمله وزارت دفاع، نه تنها با چهار دهه 

پیش که حتی با چهار سال پیش هم قابل مقایسه نیست و این 
امر بیانگر توسعه روزافزون صنایع دفاعی کشور است.

رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: محصولات و دستاوردهای 
صنایع دفاعی کشــور حقیقتاً شــگرف و قابل اعتنا است و 

پیشرفت های صورت گرفته در این حوزه علاوه بر به ارمغان 
آوردن قدرت بازدارندگی برای کشــور و نظام، منجر به تزریق 
حس اعتماد به نفس در جامعه و بالاخص میان جوانان و ایجاد 
و گسترش روحیه خودباوری و غلبه بر مشکلات و موانع شده 

است.رئیس دستگاه قضا با اشاره به ناتوانی دشمن در پیاده سازی 
اغراض شــیطانی و تجاوزکارانه خود در قبال ایران اسلامی 
بواســطه اقتدار نظامی و بازدارنده کشور، بیان داشت: در یک 
مقطعی دشمن تصور می کرد که در کمترین زمان می تواند بر 
کشور ما مسلط شود؛ اما امروز همگان نه تنها بر اقتدار نظامی 
و بازدارندگی کشور ما معترف هستند بلکه پیشرفت های نظامی 
و دفاعی ما از محاسبه دشمنان اصلی نظام جمهوری اسلامی 

نیز خارج شده است.
رئیس قوه قضاییه با اشــاره به اهمیت اصــل بومی بودن 
تجهیزات نظامی و دفاعی کشــور، گفت: امروز ما در عرصه 
تجهیزات نظامی و دفاعی دارای مهندسی و دانش بومی هستیم، 
به گونه ای که دشمن حتی در صورت ضربه زدن، نمی تواند این 
دانش و مهندسی را در کشور ما از بین ببرد و این نکته بسیار حائز 
اهمیتی می باشد.محسنی اژه ای، پیشرفت های شگرف حوزه 
نظامی و دفاعی کشور را منبعث از اتکا جوانان و متخصصین 
این حوزه به قدرت لایزال الهی و ارزش های اسلامی دانست و 
گفت : امروز شاهد هستیم که روحیه خودباوری و »ما می توانیم« 
نهادینه شده در نیروهای مسلح به بدنه جامعه و قشر جوان نیز 
سرایت کرده و آنها نیز چنین استدلال می کنند وقتی نیروهای 
مسلح ما می توانند به این اقتدار نظامی از حیث تجهیزات بومی 

نائل آیند، چرا ما نتوانیم.
رئیس قوه قضاییه در ادامه، بخش عمده ای از عزت و اقتدار 
کنونی نظام جمهوری اســلامی را مرهون خدمات و زحمات 

فرماندهان و متخصصین و جوانان فعال در بخش های مختلف 
نیروهای مسلح دانست و تصریح کرد: قدرت بازدارندگی کشور 
و نظام که امکان تعدی و تجاوز را از دشمن سلب کرده بواسطه 
مجاهدت ها و خدمات فعالان در بخش های مختلف نیروهای 

مسلح از جمله وزارت دفاع و صنایع دفاعی است.
رئیس دســتگاه قضا گفت: ایمان به خدا، روحیه خودباوری، 
پیروی و اطاعت از فرماندهی معظم کل قوا و دســت یابی به 
فناوری های پیشرفته تجهیزاتی، عناصر و عواملی است که سبب 

ارتقاء روزافزون نیروهای مسلح ما می شود.
رئیس قوه قضاییه با اشاره به اقدامات ارزشمند صورت گرفته در 
وزارت دفاع در دوره مسئولیت »امیر محمدرضا قرایی آشتیانی«، 
وزیر دفاع را شخصیتی مخلص و مسئولیت پذیر خواند و توفیقات 

بیشتر وی را از خداوند مسئلت کرد.
محسنی اژه ای در پایان خاطرنشــان کرد: قوه قضاییه این 
آمادگی را دارد به مجموعه وزارت دفاع در حوزه مسائل حقوقی 
مرتبط با این وزارتخانه در چهارچوب ضوابط و مقررات قانونی 
یاری رساند.همچنین، سردار طلایی نیک سخنگوی وزارت دفاع 
و پشتیبانی نیروهای مسلح در جریان بازدید رئیس دستگاه قضا 
از نمایشگاه »صنعت دفاعی، دانش بنیان و اقتدارآفرین« به ارائه 
گزارشی از برنامه ها و راهبردهای این وزارتخانه پرداخت و گفت: 
وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح با ۷۷۵ شرکت دانش 
بنیان و ۳ هزار و ۴۰۰ شــرکت دیگر شبکه همکاری صنعتی 

و فناوری دارد.

بازدید رئیس قوه قضاییه از نمایشگاه دستاوردهای وزارت دفاع

پیشرفت های صنایع دفاعی ما با چهار سال پیش هم قابل مقایسه نیست

نایب رییس کمیسیون صنایع و معادن مجلس: تفکیک وزارت صمت با برنامه ششم توسعه مغایرت دارد

هزینه ۴ تا ۵ هزار میلیارد تومانی تغییر ساختار!
نماینده مجلس شورای اســلامی بیان کرد: تشکیل وزارت 
بازرگانی با سیاست های کلان کشور در تضاد است و باعث 

بزرگ شدن دولت می شود.
به گزارش اقتصادآنلاین لایحه ی تفکیک وزارت صنعت، معدن و تجارت 
در سال ۱۳۹۷ به مجلس شورای اسلامی ارائه شد اما با سیاست های کلان 
کشور و اسناد بالادستی مغایرت داشت درنتیجه با مخالفت کمیسیون های 
تخصصی مجلس و مرکز پژوهش های مجلس مواجه شــد. در پایان سال 
۱۳۹۷ با افزایش نابسامانی های بازار، مجلسی ها طرح تفکیک وزارت صمت 
را به جریان انداختند چرا که بر این باور بودند که دولت توانایی مدیریت تنظیم 
بازار کالاهای اساسی را با ساختار فعلی وزارتخانه ها ندارد اما این طرح به دلیل 
مغایرت با سیاســت های کلان و اسناد بالادستی کشور با مخالفت شورای 

نگهبان روبه رو شد.
با تغییر مجلس و دولت، موضوع تفکیک وزارت صمت و تشــکیل وزارت 
بازرگانی مجدداً مطرح شده است. آن چیزی که باعث نگرانی شده موافقت 
مجلس و دولت با این طرح اســت چرا که تولید و تجارت دو بخش مجزا از 

یکدیگر نیستند و باید بخش بازرگانی ذیل وزراتخانه مربوطه باشد و تجربه 
اقتصادی دنیا نشــان داده اســت همکاری این دو در کنار هم موجب رونق 

اقتصادی خواهد شد.
 حجت الاسلام سید جواد حســینی کیا، نماینده مجلس شورای اسلامی 
پیرامون این موضوع به خبرنگار اقتصادی اقتصادآنلاین گفت: تفکیک وزرات 

صمت معایب و اشکالاتی دارد که اگر این تفکیک صورت گیرد قطعاً با مشکل 
روبرو خواهیم شد.وی افزود: تشکیل وزارت بازرگانی با سیاست های کلان و 
اسناد بالادستی مغایرت دارد و مخالف قانون برنامه ششم توسعه است. طبق 
این قانون، دولت موظف است دستگاه های غیرضرور را حذف و یا ادغام کند و 
دولت را کوچک کند لذا اگر این تفکیک اجرا شود با این قانون در تضاد است.

این نماینده مجلس ادامه داد: در حقیقت تفکیک وزارت بازرگانی می تواند 
هزینه های بسیار زیادی را به کشور تحمیل کند و تخمین زده شده که حدوداً 

۴ تا ۵ هزار میلیارد تومان این اصلاح ساختاری هزینه دارد.
حجت الاسلام حسینی کیا با اشاره به اینکه تفکیک وزارت صمت نتیجه ای 
ندارد، اظهار داشت: کشورهای توسعه  یافته دنیا این تفکیک را انجام داده اند اما 

نتیجه ای نگرفتند و مجدداً وزراتخانه ها را ادغام کردند.
وی یادآور شد: اگر وزارت بازرگانی تشکیل شود با قانون تسهیل صدور مجوز 
کسب و کار مغایرت دارد چرا که افراد در حال حاضر با یک وزارتخانه مواجه 

هستند اما تفکیک وزرات صمت آن ها را با دو وزارتخانه روبه رو  می کند.
نماینده مردم ســنقر و کلیایی در مجلس شــورای اسلامی یکی دیگر از 

دلایل مخالفت خود با تشکیل وزرات بازرگانی را، وابستگی به واردات دانست 
وخاطرنشان کرد: همیشه واردات با صنعت مقابل یکدیگر هستند و هنگامی که 
تفکیک صورت بگیرد، افراد سراغ واردات کالاهای مختلف می روند و این باعث 
می شود به صنعت کشور آسیب وارد شود.این نماینده مجلس گفت: اجرای 
قانون تمرکز می تواند شرایط اقتصادی را بهتر کند. در همین راستا ما بخشی از 
وظایف و اختیارات وزارت صمت را به وزارت جهاد کشاورزی محول کردیم تا 

بتوانیم در حوزه مرغ و تنظیم بازار مدیریت مطلوبی داشته باشیم.
وی تأکید کرد: وحدت مدیریتی و داشتن متولی واحد در تأمین و توزیع کالاها 
یکی از راهکارهای مدیریت موفق می باشد و می تواند تولید را حفظ کند و رونق 
دهد. اگر ببینم فردی در مدیریت و اداره یک مجموعه  ناتوان است، فرد را تغییر 
می دهیم نه این که مجموعه را تغییر دهیم. فردی که کوتاه قد است و قادر به 
نشستن روی یک صندلی نیست، صندلی را برای او بلند نمی کنیم بلکه صندلی 
کوتاه تر برایش قرار می دهیم.حجت الاسلام حسینی کیا در پایان ادامه داد: در 
واقع با مسئولیت واحد تولید و تجارت می توان حوزه صنعت را به طور صحیح 

مدیریت و به تولید ملی کمک کرد.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس:
 انتشار فهرست ابربدهکاران مانعی

 برای فرصت طلبان است
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: بانک مرکزی در رابطه با انتشار فهرست 

ابربدهکاران قانون را به اجرا درآورده که کاربسیار پسندیده ای است.
به گزارش بازار به نقل از ایبنا، محمد باقری بنابی، نماینده مردم بناب و عضو کمیسیون اقتصادی 
مجلس درباره انتشار فهرست ابربدهکاران و اجبار شرکت های دولتی در انتشار صورت های مالی گفت: 
بانک مرکزی در رابطه با اتتشار فهرست ابربدهکاران قانون را به اجرا درآورده که کاربسیار پسندیده ای 
است، زیرا در آینده به مانعی برای سوء استفاده فرصت طلبان در این زمینه تبدیل خواهد شد و حتی قوه 

قضائیه هم جهت عدم تکرار آن باید وارد شود.
وی در ادامه اظهار داشت: نکته دیگر این است که همزمان با انتشار اسامی ابربدهکاران دلیل به وجود 
آمدن فساد به این مهمی هم باید مشخص شود، زیرا محل سرمایه گذاری برخی از ابربدهکاران پس از 
دریافت تسهیلات مکانی غیراز عنوان ذکر شده، بود. حتی اشخاصی در خارج از کشور سرمایه گذاری 
انجام داده اند. به طور کلی تولید، محل سرمایه گذاری نبوده، بنابراین در کنار اینکه انتشار اسامی این افراد 
کار درستی است، علت عدم تمایل آنان به محل سرمایه گذاری هم باید مشخص شود.نماینده مردم 
بناب در این رابطه اضافه کرد: کنار این موارد باید درنظر داشت که برخی از بدهکاران سیستم بانکی در 
تولید بدهکار شده اند که نیاز است مقصراصلی اعلام شود. آیا تولید کننده راه را به اشتباه رفته یا دولت در 
فراهم کردن زیرساخت ها کوتاهی کرده است؟ متاسفانه در کشور وقتی درصدد عملیاتی کردن قانونی 
برمی آئیم با این مشکل جدی مواجه می شویم که عدم دستیابی به آن مورد تحقیق قرار نمی گیرد. این ها 
مواردی است که نیاز به بررسی جداگانه دارد.این عضو کمیسیون اقتصادی در ادامه یادآور شد: تفکیکی 
که نام برده شد، باید خیلی دقیق مورد توجه قرار گیرد، زیرا در این صورت ممکن است در امر سرمایه 

گذاری داخل کشور تاثیر گذارد و بدبینی به وجود خواهد آمد.

رییس هیات عامل صندوق توسعه ملی عنوان کرد:
وصول قطعی ۳ میلیارد دلار در آینده نزدیک

رییس هیأت عامل صندوق توســعه ملی با اعلام اینکه نزدیک ۳ میلیارد دلار از 
معوقات صندوق به تدریج وصول می شود، از لغو مسدودیت حساب ارزی چند بانک 

خبر داد.
به گزارش اقتصاد آنلاین، مهدی غضنفری درباره آخرین وضعیت مسدود شدن حساب ارزی چند بانک 
به دلیل بدهی به صندوق توسعه ملی اظهار کرد: بعد از آنکه صندوق توسعه ملی با کمک بانک مرکزی، 
حساب ارزی چند بانک و بنگاه های بدهکار را مسدود کرد، مذاکرات شروع و جلسات زیادی با هیأت 
عامل بانک ها و بدهکاران صندوق برگزار شد که سرانجام به توافق رسیدیم و دستور توقف حساب های 
ارزی لغو شد.  وی افزود: پس از لغو مسدودی حساب ها، مهلت سه تا شش ماهه به بدهکاران صندوق 
توسعه ملی داده شد تا به پرداخت اقساط اقدام کنند. البته، اگر پس از اتمام این مهلت باز هم از پرداخت 
اقســاط امتناع شود، مجددا دستور مسدودسازی حساب ها داده می شود. رئیس هیأت عامل صندوق 
توسعه ملی با بیان اینکه وصول مطالبات صندوق نسبت به سال گذشته ۳ تا ۴ برابر بیشتر شده است، 
گفت: صندوق توسعه ملی یک صندوق ارزی است و وقتی وامی از این صندوق گرفته می شود حتما 
باید به صورت ارزی بازپرداخت شود.  غضنفری افزود: بیشترین تسهیلات پرداختی صندوق توسعه ملی 
به حوزه کسب وکار نفت و پتروشیمی است که توافق خوبی برای بازپرداخت انجام شده و حدود ۴ میلیارد 
دلار در این حوزه ها معوقه داشتیم که با توافقات صورت گرفته نزدیک ۳ میلیارد دلار از این معوقات به 

تدریج وصول خواهد شد.

نماینده مردم ساری و میان دورود در مجلس:
مهلت معرفی وزیر تعاون رو به اتمام است

بابایی کارنامی، نماینده مجلس خواهان تعیین تکلیف معرفی وزیر تعاون و تفکیک 
وزارت صمت از سوی دولت و مجلس شد.

به گزارش بازار، علی بابائی کارنامی در نشست علنی دیروز مجلس شورای اسلامی در تذکری با اشاره 
به مهلت معرفی وزیر پیشنهادی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، گفت: مهلت معرفی وزیر پیشنهادی 
وزارت تعاون ۲۴ شهریور به اتمام می رسد، این روزها واحدهای تولیدی و کارگران شرایط خوبی ندارند 
و اخبار خوبی از واحدهای تولیدی به گوش نمی رسد، شفارود و نکاچو در مازندران را مثال می زنم که 
شــرایط خوبی ندارند.نماینده مردم ساری و میان دورود در مجلس ادامه داد: وزیر مقتدر لازم است تا 
مباحث را دنبال کند که انتظار می رود دولت و مجلس در این زمینه هرچه زودتر تصمیم گیری کنند. 
وی اظهار داشت: رئیس مجلس شما فرمودید ۲ ماه دیگر تکلیف وزارت صمت روشن خواهد شد و به 
حرف شما کوتاه آمدیم و حرفی نزدیم، مهلت ۲ ماهه تا چند روز دیگر به پایان می رسد اما هنوز خبری از 
تفکیک وزارت صنعت، معدن و تجارت نیست. امیدواریم با مسیری که شما و آقای رئیسی مدنظر گرفته 

اید بتوانیم کشور را به خوبی اداره کنیم.

عضو کمیسیون فرهنگی مجلس: 
قوانین برخورد با زورگیران بازدارنده نیست

عضو کمیســیون فرهنگی مجلس با بیان اینکه متاسفانه قوانین برای برخورد با 
زورگیران، بازدارنده نیست، توضیحاتی برای رفع این معضل ارائه کرد.

به گزارش اقتصادآنلاین، احمد راستینه عضو هیئت رئیسه کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی 
با بیان اینکه مجموعه ای از علل و عوامل باعث وقوع آسیب های اجتماعی می شود، گفت: همیشه آسیب 
اجتماعی با یک علت رخ نمی دهد. ما باید در بحث معضل خشونت و زورگیری، به سمت قوانین بازدارنده 
برویم تا اگر فردی مرتکب این خطا شد، مجددا آن را تکرار نکند، متاسفانه قوانین ما در بحث برخورد با 
زورگیران و باج گیران، بازدارنده نیستند. وی با بیان اینکه باید علت تامه و مهم ایجاد این آسیب بررسی 
شود، اظهار کرد: در این حوزه، پرداختن به یک نظام آموزشی فراگیر از آموزش و پروش تا دانشگاه بسیار 
مهم است. همچنین باید به خانواده های بی سرپرست نیز توجه ویژه کرد؛ برخی خانواده های بی سرپرست 
توسط مراکز مربوطه مورد حمایت قرار نمی گیرند و همین سبب می شود برخی افرادی که در این خانواده 
ها رشد می کنند، به دلیل کمبودها و مشکلات شدید اقتصادی که در طول زمان با آن روبه رو هستند، 
دچار سرخوردگی شوند که این باعث بروز رفتارهای ناهنجار و خشونت طلبانه در فضاهای اجتماعی 
می شود.عضو هیئت رئیسه کمیسیون فرهنگی مجلس افزود: برای اینکه بتوانیم این موضوع را دقیق 
بررسی کنیم، باید در دانشگاه ها یک نگاه دقیق جامعه شناسی به این موضوع صورت گیرد تا بتوانیم با 
یک پژوهش دقیق، رفتارهایی که منجر به بروز این خشونت ها می شود را ارزیابی کنیم و متناسب با 
آمایش سرزمینی در هر منطقه و استان و با توجه به بوم منطقه ای و جغرافیایی آن ها، تصمیمات درست 
و مبنایی برای اصلاح این آسیب اجتماعی اتخاذ شود.راستینه درباره انگیزه های اصلی زورگیران برای 
سرقت بیان کرد: زمانی که افراد کالاهای گرانقیمت مانند گوشی تلفن همراه را با خود دارند، اراذل و 
زورگیران در فرصت هایی از ظرفیت خلأهای امنیتی سوءاستفاده کرده و چنین رفتار ناهنجاری را انجام 
می دهند.عضو هیئت رئیسه کمیسیون فرهنگی مجلس درباره راهکارهای رفع معضل زورگیری گفت: 
برای این منظور باید قوانین جهت برخورد با ناهنجاری های اجتماعی به روزرسانی شده و قوانینی برای 

بازدارندگی از تکرار چنین رفتارهایی نیز ایجاد شود.

نماینده مردم کردکوی در مجلس:
 اجرای ناقص طرح رتبه بندی معلمان 

سبب تبعیض شده است
ایری، نماینده مردم کردکوی در مجلس از اجرای ناقص طرح رتبه بندی معلمان 

انتقاد کرد.
به گزارش بازار، عبدالجلال ایری در نشست علنی دیروز مجلس در تذکر شفاهی خطاب به وزیر راه 
و شهرسازی، گفت: کامیونداران و رانندگانی که وسایل زندگی خود را فروخته و اقدام به واردات کامیون 
کرده اند اکنون با مشکل جدی روبرو هستند لذا باید برای رفع مشکل آن ها اقدام جدی شود.نماینده 
مردم کردکوی، ترکمن، بندرگز، گمیشان در مجلس خطاب به وزیر آموزش و پرورش تصریح کرد: 
اجرای ناقص رتبه بندی معلمان موجب تبعیض میان فرهنگیان شده لذا درخواست می شود افراد تحت 

پوشش طرح مهرآفرین نیز مشمول رتبه بندی شوند.

 فیروزآبادی :در حوزه پیام رسان های داخلی
 ناموفق بوده ایم

دبیر شورای عالی فضای مجازی با بیان این که محدودسازی و فیلتر یک درمان 
مقطعی و مسکن است گفت: تاکنون در حوزه پیام رسان های داخلی ناموفق بوده ایم.
به گزارش تسنیم، پیام رسان تلگرام در ایران قبل از فیلترینگ، دارای حدود ۴۰ میلیون کاربر فعال بود. 
جمهوری اسلامی ایران بارها بحث فیلترینگ تلگرام را مورد بررسی قرار داد و درنهایت تلگرام در ۱۰ 
اردیبهشت ۹۷ در ایران به دستور قضایی از دسترسی کاربران خارج شد.در همین خصوص »ابوالحسن 
فیروزآبادی«، دبیر شــورای عالی فضای مجازی کشور، اظهار داشت: »تلگرام از برخی خواسته های 
جمهوری اسلامی سرپیچی کرده و در مواردی در نقش اپوزوسیون حاضر می شد.«دبیر شورای عالی 
فضای مجازی با بیان اینکه رفع فیلتر تلگرام فعلا در دستور کار فضای مجازی نیست، عنوان کرد: 
»کارگروه تعیین مصادیق مجرمانه که متشکل از ۷ دستگاه است، اگر نیاز باشد باید موضوع رفع فیلتر 
تلگرام در این جلسه مطرح شــود و کارگروه تصمیم نهایی را خواهد گرفت.«فیروزآبادی با اشاره به 
موفقیت های تشکیل شبکه ملی اطلاعات و اینکه در شبکه ملی اطلاعات موفقیت ها و ناکامی هایی 
داشته ایم، ادامه داد: »در حوزه های بانکی، خدماتی و فروش کالا مبتنی بر آخرین تکنولوژی ها پیشرفت 

داشته و موفق بوده ایم و همچنین تاکنون در حوزه پیام رسان های داخلی ناموفق بوده ایم.«
وی عنوان کرد: »در حال حاضر بیش از ۹ میلیون و ۴۰۰ هزار حســاب کاربری فعال در اینستاگرام 
کسب و کار فعال دارند اما از این ظرفیت فقط برای اطلاع رسانی انجام می شود.«دبیر شورای عالی 
فضای مجازی اضافه کرد: »کشور ما نیازمند پیام رسانی است که در کنار اطلاع رسانی، بتواند خدماتی 
همچون احراز هویت، فروش و تراکنش های بانکی را انجام دهد و می خواهیم رسانه ها از دولت مطالبه 
جدی کنند.«وی با بیان اینکه به اعتقاد برخی، پیام رسان های ایرانی رصد می شوند، اعلام کرد: »اینکه 
پیام رسان های داخلی و خارجی نشت زیادی دارند، شکی نیست اما در محیطی که روزانه میلیاردها مطالب 
تولید می شود این موضوع مهمی نمی تواند باشد.«دبیر شورای عالی فضای مجازی خاطرنشان کرد: 
»طرح صیانت فضای مجازی به شورای عالی فضای مجازی ارسال نشده است و فقط آقای قالیباف در 

نامه ای خواستار اصلاح این طرح شده بود.«

اخبار کوتاه 

قواعدبانکیشرعیاستاماربادرجاییرخمیدهد
کهقراردادهایصوریبستهمیشود

کاهشقیمتدردوکالایمهمخوراکی

رئیسمجلسشورایاسلامی:
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بایدمراقبباشیمکهاطرافیان
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شهرداریفعلیانضباطسابقراندارد

سیدحسنخمینیدرتجدیدمیثاقهیأتدولتباامامراحل:

حناچی:

قالیباف، رئیس مجلس گفت: همه 
قراردادها و عقودی که در بانک ها 
انجام و تائید می شــود و جاری و 
ساری است در شورای فقهی تائید 

شده و شرعی است.
به گزارش بازار، محمدرضا صباغیان بافقی 
در نشســت علنی دیروز مجلس شورای 
اسلامی در جریان بررسی طرح بانکداری 
جمهوری اسلامی ایران، با اشاره به موضوع 

اهداف بانک مرکزی در پیشنهادی گفت: موضوع مدیریت و برنامه ریزی 
جهت صفر کردن سود بانکی ظرف ۱۰ سال را پیشنهاد می دهیم.

وی افزود: چند سوال مطرح می شود، آیا ما قانونگذاران و بانکداران در 
نظام اسلامی هدفی داریم که سود بانکی را صفر کنیم یا خیر؟ اگر هدف 
نداریم که هیچ ولی اگر انتظار داریم که روزی بانک های ما ســود صفر 
داشــته باشد. صباغیان مطرح کرد: سوال دیگر این است که اگر ما این 
موضوع را مصوب نکنیم و از کنارش بگذریم که سود بانکی صفر بشود 
یا نشــود آیا بانک های ما به دلیل درآمدی که دارند هرگز به این فکر 
می کنند که ســود بانکی را صفر کنند؟ آیا هدف بانک مرکزی کاهش 

سود بانکی است؟
عضو کمیسیون شوراها و امور داخلی کشور در مجلس با اشاره به پیشنهاد 
مدیریت و برنامه ریزی جهت صفر کردن ســود بانکی ظرف ۱۰ سال، 
مطــرح کرد: آیا بانک مرکزی این هــدف را دارد چرا که بانک های ما 

دچار ربا هستند، ما چه بگوییم چه نگوییم 
بانک ها سود می گیرنند و موسسات مالی 
ما برای خدمت تشکیل شده اما سر مردم 

کلاه گذاشته اند.
وی افزود: پیشنهاد ما این است که بانک 
مرکزی که مقام تصمیم گیری دارد و مقام 
عالی بانک ها است ظرف ۱۰ سال، هدفش 
این باشد که ســود بانکی را صفر کند، از 
نمایندگان می خواهم به این موضوع رأی 
مثبت بدهند. این موضوع می تواند جزو تحقق عدالت اجتماعی باشد. همه 
ما ادعا می کنیم که بانکداری ما اسلامی است اما بانک های ما فقط کلمه 
اسلامی را به یدک می کشند. قالیباف در پاسخ به صباغیان بافقی مطرح 
کرد: آقای صباغیان من این نکته را مطرح می کنم و شما در هر پیشنهادی 
مرتب این موضوع را می گویید که بانک های ما ربا می گیرند این موضوع 
درست نیست که از بلندگوی جمهوری اسلامی در مجلس، می فرمایید 
که بانک ها ما ربا می گیرند. رئیس مجلس ادامه داد: این حرف صحیح 
نیست، همه قراردادها و عقودی که در بانک ها انجام و تائید می شود و 
جاری و ساری است در شورای فقهی تائید شده و شرعی است. نکته ای 
که شما می فرمایید این است که در منتهی الیه زنجیره کارهای بانکی عده 
ای یا افرادی با مجموعه بانک کار صوری انجام می دهند و این موضوع 
را نباید جزو قوانین و مقررات بانک ها قرار دهید، خواهش می کنم به این 

موضوع دقت کنید.

تورم مرداد ماه به 2 درصد رســیده و در 
کمترین ســطح 5 ماه اخیر قرار گرفت. 
ادامه بررسی ها در این ماه نشان می دهد 
تورم ماهانه در دو کالای خوراکی منفی 

شده است.
به گزارش اکو ایران، روند تورم در مرداد ماه نزولی 
شد. در این ماه تورم ماهانه برابر با ۲ درصد ثبت شده 

و در کمترین سطح خود در ۵ ماه اخیر قرار گرفت.
در بررسی تورم ماهانه میانه تابستان مشاهده می 

شود در دو کالا افت قیمت ثبت شده و تورم منفی بوده است. این در حالی است 
که در ماه های گذشته به دلیل حذف ارزترجیحی از کالاها روند تورم صعودی 
بوده و در خرداد ماه رکورد بی سابقه ای را به ثبت رسانید.در ادامه بررسی ها نشان 
می دهد کاهش ماهانه شاخص قیمت مصرف کننده در کالاهای خوراکی بیش 
از غیر خوراکی ها به ثبت رسیده است. این کالاها عبارتند از گوشت قرمز و گوشت 
ماکیان و روغن ها و چربی ها. این در حالی است که رشد قیمت ها در بعد سالانه 
هنوز در سطح بالایی قرار دارد. در همین رابطه مرکز آمار اعلام کرد: نرخ تورم 
سالانه مرداد ماه ۱۴۰۱ برای خانوارهای کشور به ۴۱,۵ درصد رسیده که نسبت 

به همین اطلاع در ماه قبل، ۱.۰ واحد درصد افزایش نشان می دهد.
کاهش نرخ تورم نقطه ای خانوارهای کشور

منظور از نرخ تورم نقطه ای، درصد تغییر عدد شاخص قیمت، نسبت به ماه مشابه 
ســال قبل می باشد. نرخ تورم نقطه ای در مرداد ماه ۱۴۰۱ به عدد ۵۲,۲ درصد 
رسیده است؛ یعنی خانوارهای کشور به طور میانگین ۵۲.۲ درصد بیشتر از مرداد 
۱۴۰۰ برای خرید یک »مجموعه کالاها و خدمات یکســان« هزینه کرده  اند.

نرخ تورم نقطه ای مرداد ماه ۱۴۰۱ در مقایسه با ماه قبل ۱,٨ واحد درصد کاهش 
یافته است. نرخ تورم نقطه ای گروه عمده »خوراکی ها، آشامیدنی ها و دخانیات« با 
کاهش ۵.٦ واحد درصدی به ٨۰.۴ درصد رسیده و گروه »کالاهای غیرخوراکی 
و خدمات« بدون تغییر ۳٦.۹ درصد بوده اســت.این در حالی است که نرخ تورم 
 نقطه ای برای خانوارهای شــهری ۵۱,۱ درصد می باشد که نسبت به ماه قبل
 ۱.۷ واحد درصد کاهش داشته است. هم چنین این نرخ برای خانوارهای روستایی 

۵٨.۴ درصد بوده که نسبت به ماه قبل ۲.۳ واحد درصد کاهش داشته است.
کاهش نرخ تورم ماهانه خانوارهای کشور

منظور از نرخ تورم ماهانه، درصد تغییر عدد شاخص قیمت، نسبت به ماه قبل 

می باشد. نرخ تورم ماهانه مرداد ۱۴۰۱ به ۲,۰ درصد 
رسیده که در مقایسه با همین اطلاع در ماه قبل، 
۲.٦ واحد درصد کاهش داشــته است. تورم ماهانه 
برای گروه های عمده »خوراکی ها، آشامیدنی ها و 
دخانیات« و »کالاهای غیرخوراکی و خدمات« به 
ترتیب ۱.۴ درصد و ۲.۴ درصد بوده اســت.این در 
حالی اســت که نرخ تورم ماهانه برای خانوارهای 
شهری ۲,۰ درصد می باشد که نسبت به ماه قبل 
۲.۵ واحد درصد کاهش داشته است. هم چنین این 
نرخ برای خانوارهای روســتایی ۱.۷ درصد بوده که نسبت به ماه قبل ۳.۱ واحد 

درصد کاهش داشته است.
افزایش نرخ تورم سالانه خانوارهای کشور

منظور از نرخ تورم سالانه، درصد تغییر میانگین اعداد شاخص قیمت در یک 
ســال منتهی به ماه جاری، نسبت به دوره مشابه قبل از آن می باشد. نرخ تورم 
سالانه مرداد ماه ۱۴۰۱ برای خانوارهای کشور به ۴۱,۵ درصد رسیده که نسبت 

به همین اطلاع در ماه قبل، ۱,۰ واحد درصد افزایش نشان می دهد.
هم چنین نرخ تورم ســالانه برای خانوارهای شــهری و روستایی به ترتیب 
۴۰,۹ درصد و ۴۴.۴ درصد می باشد که برای خانوارهای شهری ۰.۹ واحد درصد 
افزایش و برای خانوارهای روستایی ۱.۲ واحد درصد افزایش داشته است.در گروه 
عمده »خوراکی ها، آشامیدنی ها و دخانیات« بیشترین افزایش قیمت نسبت به 
ماه قبل مربوط به گروه »ادویه و چاشنی « )سس مایونز و سس گوجه فرنگی( 
و گروه »نان و غلات« )کیک و بیسکویت( می باشد. در گروه عمده »کالاهای 
غیرخوراکی و خدمات«، گروه »بهداشــت و درمان« )انواع دارو(، گروه »هتل و 
رستوران« )غذاهای سرو شده در رستوران( و اجاره بها بیشترین افزایش قیمت را 

نسبت به ماه قبل داشته اند.
هم چنین در ماه جاری گروه »گوشت قرمز و گوشت ماکیان« )مرغ ماشینی( 
و گروه »روغن ها و چربی ها« )روغن نباتی جامد( نسبت به ماه قبل کاهش قیمت 

داشته اند.
درصد تغییرات شاخص قیمت در دهک های هزینه ای کل کشور 

در ماه جاری
دامنه تغییرات نرخ تورم ســالانه در مرداد ماه ۱۴۰۱ برای دهک های مختلف 
هزینه ای از ۳۹,۵ درصد برای دهک دهم تا ۴٦.۴ درصد برای دهک اول است.

سیدحســن خمینی بیان کرد: امام )ره( تمام 
وجودشان اعتماد و حسن ظن به خدا و عشق 

به مردم بود.
به گــزارش ایلنا، در ابتدای مراســم تجدید دولتمردان 
دولت ســیزدهم در هفته دولت با آرمان های امام راحل  
حجت الاسلام و المســلمین سید حسن خمینی تولیت 
حرم حضرت امام خمینی در سخنانی یکی از برجسته ترین 
ویژگی های امام راحل را شــجاعت توصیف کرد و گفت: 
امام )ره( تمام وجودشان اعتماد و حسن ظن به خدا و عشق 

به مردم بود.جا دارد که هفته دولت را خدمت ریاست محترم جمهور و یکایک اعضای 
محترم کابینه تبریک بگویم و از خداوند متعال مسئلت کنم که در دومین سال روی کار 

آمدن دولت ما را مشمول لطف و بزرگواری خود قرار دهد.
وی با اشاره به بخشی از عهدنامه امیرالمومنین امام علی )ع( تصریح کرد: امام نه بخیل 
بود که رفاه مردم را برنتابد، نه ترسو بود که در برابر غیر خدا کوتاه بیاید و نه حریص بود 
که اجازه دهد عیب ها را در برابر چشمان او زینت دهند و بحمدالله مقام معظم رهبری تا 

به امروز این انقلاب را در همین مسیر سکانداری کرده اند.
 تولیت حرم امام خمینی )ره( ادامه داد: آقای رئیس جمهور امر کردند نکاتی را عرض 
کنم. در عهدنامه معروف امیرالمومنین خدمت مالک که به »عهد« معروف است یک 
فرازی وجود دارد که مناسب است به آن اشاره کنم و دوستان را به مضامین این نامه 
مهم اشاره دهم.در این نامه تاکید شده است سه نفر را در حلقه مشاوران خود راه ندهید. 
یکی از آنها بخیل است. هر کسی که ریشه در بخُل دارد و مانع رفاه می شود به تو وعده 
فقر می دهند و بخیل به معنای کسی که مقابل سخاوت است.دومین صفت ترسو بودن 

اســت زیرا فرد ترسو، تو را از امور باز می دارد. امام بزرگوار 
در کتاب های اخلاق خود بسیار به اخلاق سه بعدی و دو 
بعدی اشــاره می کنند. اخلاق گاهی حد وسط دو طرف، 
افراط و تفریط دانسته شده است. اخلاق اگر در حالت میانه 

و تعادل قرار گیرد، شجاعت است.
وی افزود: یک مدیر و یک مشاور تنها به شرطی مدیر 
اسلامی است که شجاع باشد و نه از حرفی بترسد و نه از 
عزلی وحشت کند و نه در مقابل دشمن خارجی متزلزل 
باشد. یکی از مستمرترین صفات در وجود امام، شجاعت 
است. شجاعت در آن گاه که باید بجنگد، صلح کند یا بر عقیده خود بایستد و مبارزه کند 
یا زمانی که باید حرف حق بزند. سومین صفت حریص بودن است، اگر امر آقای رئیسی 
نبود این حریص بودن را نمی گفتم. ما خیلی باید مراقب باشیم که اطرافیان کار بد ما را 
تزئین نکنند. آدمی وقتی به قدرت می رسد و دستش باز می شود باید توجه کند دیگران 

کار بد او را تزئین نکنند.
 همواره ممکن اســت افرادی باشند که برای خوش آمد فرد کار او را زینت دهند و 
این تعبیر همان »بادمجان دور قاب چین ها« است.سید حسن خمینی تاکید کرد: یقین 
داشتن به خدا طبق فرمایش امام خمینی )ره( انسان را به مقام رضا می رساند،تمام وجود 
امام بزرگوار ما اعتماد به خدا و حسن ظن به خدا و عشق به مردم بود. نه بخیل بود که 
رفاه مردم را در نیابد، نه ترسو بود که در برابر غیر خدا ولو در جان، مال و آبرو کوتاه بیاید 
و نه حریص بود که بدی ها را مقابل او زینت ببخشند. دوستان امروز، در مسندی هستند 
که می تواند سکوی پرشی باشد که نام نیک از آنها به یاد بگذارد یا خدای ناکرده باعث 

لغزش شود که همه ما باید از آن بر حذر باشیم.

شهردار سابق تهران با اشاره به دوران 
از دوستان  مسؤلیت خود گفت: بعضی 
می گفتند شما بلد نیستید فحش بدهید، 
مدیر در شهرداری باید بلد باشد فحش 
بدهد تا بتواند کار کند. اما من این موضوع 

را قبول نداشتم.
به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از انصاف نیوز، 
پیروز حناچی شهردار سابق تهران در گفت وگویی 
رسانه ای به سوالاتی در خصوص دوران مسؤولیت 

خود در شهرداری و همچنین مسائل مرتبط با شهر تهران پاسخ داده است.
بخش هایی از اظهارات حناچی در این گفت وگو به شرح ذیل است:

* من اطلاعات کافی از دوره کنونی)مدیریت شهرداری فعلی( ندارم تا بتوانم 
آن را درســت قضاوت کنم ولی وقتی می بینم شــهرداری ماموریت هایی را 
می پذیرد که وظیفه اش نیست یا حداقل فقط وظیفه شهرداری نیست، احساس 
می کنم آن انضباط ســابق  وجود ندارد. این یک قاعده است که هر اقدامی 
خارج از چارچوب و ضوابط قانونی انجام شود، کانون های فساد درست می کند.

*  گزارش هایی وجود دارد که نشان می دهد در مناطق و شهرک هایی که 
سطح اقتصادی پایین تر از متوسط جامعه است، آمار انواع آسیب های اجتماعی 

مانند تهیه و توزیع مواد مخدر صنعتی یا اعتیاد در آن ها بیشتر است.
* تا امروز هیچ یک از دوره های گوناگون شهرداری تهران به شکل دقیق و 
بیطرفانه و علمی کامل ارزیابی نشده تا بدانیم اقدامات مختلف با چه قیمتی انجام 
شده و چقدر روی دست شهروندان هزینه گذاشته است. من نزدیک ۳ سال این 
شهر را اداره کرده ام اما نمی توانم بگویم در دوره های قبل از بنده، پروژه ها با چه 

رویکرد و دقیقا با چه هزینه ای به اجرا درآمده است.
* شورای شهر دستاورد اصلاح طلب ها نبود، ظرفیت قانون اساسی بود که در 

آن دوره به فعل درآمد.
* تلقــی غالب این بود کــه باید همه همکاران خود را از طیف سیاســی 
اصلاح طلب انتخاب کنم. اما من تلاش کردم بدنه کارشناسی شهرداری را از 
مسائل سیاسی جدا کنم و به همین دلیل در تیم ما افرادی از طیف های مختلف 
سیاسی و مدیرانی از دوره ای قبل هم وجود داشتند که بدلیل تجربه ودانش 

تخصصی همکاری داشتند که گاهی سبب اعتراض دوستان  هم می شد.
* وقتی آقای نجفی به شهرداری آمد و گزارش تحویل و تحول شهرداری 

در دوره جدید را تهیه کرد، من در حوزه عمرانی 
بودم. در این سند مشخص کردیم که شهر را در 
چه شرایطی تحویل گرفته ایم. بخشی از داده های 
آن گزارش هــم از قبل موجود بود. یعنی آمار و 
اطلاعاتی بود که در زمان آقای قالیباف تهیه شده 
بود. بر اســاس آن گزارش ها و آمار و اطلاعات، 
نمی توانیم بگوییم در شهرداری اتفاقی رخ نداده 
بود. یک بی انضباطی شــدید مالی در شهرداری 
وجود داشت.  من نمی توانم در این مورد قضاوت 
کنم که آقای نجفی به خاطر طرح این مسائل مجبور به استعفا شد یا مشکلات 

دیگری داشت اما برای ایشان متاسف شدم چون او یک مدیر باسابقه بود.
* گفتند تابلوی اســامی شهدا را تغییر دادند که اصلا چنین چیزی واقعیت 
نداشــت یا گفتند در بهشت زهرا قبور شهدا را تخریب کردند. من با همسرم 
در حال عبور از خیابانی بودیم، آقایی گفت می گویند شما تابلوی شهدا را تغییر 
داده اید. گفتم: من پاسخ شما را نمی دهم! سئوالت را از ایشان بپرس. همسرم هم 
گفت آقا، من خواهر شهید هستم، مگر می گذارم چنین اتفاقی در شهر بیفتد؟ 

اصل ماجرا هم دروغ بود.
*  بعضی از دوستان می گفتند شما بلد نیستید فحش بدهید، مدیر در شهرداری 
باید بلد باشد فحش بدهد تا بتواند کار کند. اما من این موضوع را قبول نداشتم. 
امکان ندارد شما عرصه را بر همکاران تان تنگ کنید و آنان تلافی نکنند. ده 

برابر ناسزاهایی که شنیده اند، به آن مدیر و سازمان خسارت می زنند. 
* من فقط این را می دانم که اگر چهره های سیاســی آلوده باشــند، راحت 
نمی توانند به فعالیت خود ادامه دهند چون پاپیچ آن ها می شوند. این موضوع 

مختص ایران هم نیست و در تمام دنیا همین طور است.
* قانون باید برای همگان اجرا شــود اما گاهی حس می شود قانون برای 

ضعیف ترهاست و آن هایی که قوی تر هستند از تور قانون فرار می کنند.
* واقعا نمی شود فساد در شهرداری را با این حجم از فعالیت وگردش مالی 
وارتباط با مردم صفر کرد اما می شود به مردم و ذی نفعان و کارمندان و همه 
کسانی که با شهرداری ارتباط دارند این علامت را داد که از الگوهای فسادزا 

حمایت نمی شود و از رویه های سالم و شفاف دفاع تمام قد صورت میپذیرد.
* ما ثابت کردیم که می توان شــهر را ارزان اداره کرد بدون آن که شــهر را 

فروخت.
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